

# Referat af Generalforsamling i Herringløse Landsbyråd 2018

Mandag d. 16. April 2018 kl. 19:00 på Herringløse Skole.

## Dagsorden

1. Valg af referent og stemmetællere.
2. Formandens beretning forgangne år.
3. Forelæggelse af årsregnskab forgangne år til godkendelse.
4. Fremtidigt arbejde og budget samt fastsættelse af kontingent.
5. Indkomne forslag.
6. Valg af Kasserer.
7. Valg af bestyrelsesmedlemmer.
8. Valg af kritisk revisor.
9. Eventuelt

## **1. Valg af dirigent**

Thomas Ryhl (Skolegyden 6) blev valgt til dirigent uden modkandidater.

Dirigenten konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt indkaldt og annonceret iht. gældende vedtægter.

## **2. Valg af protokolfører og stemmetællere**

Kasper Reck-Nielsen blev valgt som protokolfører/referent uden modkandidater.

Poul Fejer Christiansen og Lotte Kofoed blev valgt som stemmetællere.

## **3. Formandens beretning forgangne år**

Anders Göricke (AG) aflagde beretning om arbejdet i landsbyrådets (LBR) og herunder bestyrelsen.

- LBR deltager i arbejdsgruppe med Roskilde kommune, Østrupvej, Ågerup og Gundsømagle angående krydset i Østrup. Man vil ændre vigepligtsreglerne.
- Der har været klager over, at politiet jævnligt træner med politibiler igennem Herringløse og AG foreslog, at man evt. ser på omlægning af politiets rute.
- Der blev sidste år indkøbt en æblepuresse, som fortsat kan lånes ved henvendelse til Lotte Kofoed.
- LBR har afholdt fællesmøder med Landsbyråd i Ågerup og Gundsømagle, og derved styrket og udbygget det lokale netværk og samarbejde. Ågerup har modtaget såkaldte Zebramidler fra Roskilde Kommune (400.000 kr.). Der har desuden været et fælles erhvervssamarbejde i Roskilde Nord.
- Flygtninge i Herringløse har været en stor sag med stor lokal opbakning. AG roste håndtering af de udfordringer der har været.
- På Rytterkær 3 er der nye planer for udvikling af området, inkl. ældreboliger, nye boliger, stier og et samarbejde om udvikling ved Poppelsøen. Projektet vil formentlig komme i etaper og der har indtil videre været en god dialog.
- Årets skt. Hans fest blev som vanligt afholdt ved boldbanen. Peter Hansen havde sørget for helstegt pattegris og fik stor tak herfor. Arrangementet forløb godt og prisen for årets ildsjæle gik i år til omdelerne af Herringløse Tidende. Den nye bålhytte fungerede udmærket ifm. arrangementet og på sigt kan området måske udvikles yderligere.
- Sammen med kommunen har der været et arbejde igang omkring rensning af det østlige gadekær. Vandprøver har dog vist, at en rensning ikke er hensigtsmæssig pt. Næste skridt kan være beskæring af træer. Der er oprettet en arbejdsgruppe med deltagelse fra AG og naboer til gadekæret.

- Som administrator af byjord i Herringløse har bestyrelsen arbejdet med spørgsmål fra borgere omkring byjord og også været i dialog med Roskilde kommune. To sager har ført til at der er vundet hævde på tidligere byjord. Der søges nu at få afklaret hvad proceduren er ifm. hævde på byjord. AG understregede, at bestyrelsen blot administrere og ikke har direkte personlige motiver. Det blev desuden understreget, at regler skulle være lige for alle, og at de nuværende lejeaftaler er, og skal være, opsigelige.
- Det store juletræ ved det vestlige gadekær er blevet fældet, da det var blevet for stort, og et nyt er nu plantet. Indkøb af nyt juletræ er sket i samarbejde med ni-gruppen, HIF og AMBA.
- Byen har med stor hjælp fra Dagbladet fået en hjertestarter af Mogens Hallager (Bong Danmark A/S). Hjertestarteren er ikke ny og der er derfor behov for nyt batteri og service. Den vil måske kunne opsættes ved den gammel købmandsbutik. Den vil i så fald formentlig kræve en varmekasse til udendørs montering.
- Der bliver arbejdet på et nyt fremtidsværksted, og LBR er dialog med Roskilde kommune om mulighederne. Emnet kunne fx være lokaldemokrati og/eller 10-års mål. Der var desværre ingen penge fra Roskilde kommune i år, men LBR vil ansøge om midler igen næste år.
- AG roste redaktionen på Herringløse Tidende (Kim og Laila Greiff) for et godt blad med flot layout.
- Som opfølgning på en opfostring fra sidste år, arbejder LBR med emnet "ældre i Herringløse", og har bl.a. talt med ældresagen herom. Der har været forslag om mandeklub, kvindeklub, fremtidsværksted og indkøb af cykler.
- Herringløse har fået en ny sti til Hove kaldet Absalon stien. Det er sket gennem godt samarbejde med Roskilde og Egedal kommuner, lodsejere og to gode entreprenører; Ole og Peter. Der var 75 fremmødte til indvielsen af stien, heraf ca. halvdelen fra Hove. AG understregede det gode samarbejde med Hove og den hurtige gennemførelse af projektet. Det blev påpeget af forsamlingen, at der er problemer med vandhuller på stien, og Christian Sørensen fortalte, at det er kommunens opgave at afhjælpe dette. Der arbejdes pt. på informationstavler til stien og Christian Sørensen står i den forbindelse for det historiske. LBR støtter dette arbejde med 2000 kr. Christian Sørensen tilføjede, at der også arbejdes på en informationstavle der vil give overblik over vandreture rundt i Herringløse, og opfordrede til en form for indvielsearrangement når tavlen er klar.
- Ifm. kommunalvalg blev der sidste år afholdt vælgermøde på den gamle skole. Fremmødet var ikke stort, men dog udmærket sammenlignet med tilsvarende arrangementer i lokalområdet. AG understregede vigtigheden af god dialog med kommunalpolitikere. Henrik Lauridsen foreslog, at man kun inviterede ét parti af gangen, for derved at få en mere ligefrem dialog.

#### Kommentarer til formandens beretning

- Poul Fejer Christiansen roste arbejdet i LBR, herunder den gode gennemslagskraft hos kommunen og lokal-demokratiet, og påpegede desuden, at der er problemer med parkering ved Veksø station (antal pladser og meget mudder), og foreslog et samarbejde med kommuner og nabobyer om forbedring af forholdene.
- Lilian Sørensen spurgte til om der stadig bliver arbejdet på at få flere cykelstier. AG svarede at kommunen har en 5-finger plan. Bestyrelsen har ikke arbejdet med emnet siden diskussionen omkring stier, men vil dog tage det op.
- AG foreslog, at bredbånd kunne være et emne for fremtidigt arbejde og Leo Holm fortalte, at der er kommet WiFi på den gamle skole.
- Lilian Sørensen opfordrede til et arrangement for nytilflyttede, og AG fortalte om den nuværende velkomstpakke. Lotte Kofoed opfordrede til, at man inviterede folk til loppemarkedet.

Formandens beretning blev herefter godkendt af forsamlingen.

#### **4. Forelæggelse af årsregnskab forgangne år til godkendelse**

Kasper Reck-Nielsen gennemgik foreningens regnskab for perioden 1/4-2017 til 31/3-2018, herunder annonceindtægter fra Herringløse Tidende, indtægter ifm. leje af byjord, kontingenter og Skt. Hans fest.

Udgifterne vedrører bla. det nye juletræ, skt. Hans fest (herunder fremstilling af heks til bålet fra børnehaven), møder og generalforsamling, medlemskontingent til landdistrikternes fællesråd, trykning af Herringløse Tidende, diverse gaver til bl.a. årets ildsjæl, den årlige juletræstænding og HH-portalen.

Annonceindtægterne var steget med over 14% sammenlignet med sidste år, mens medlemstallet (116) var faldet sammenlignet med forgående 2 år, men dog stadig højere end 2014/2015.

Det blev foreslået at fastholde kontingentet i LBR på 125 kr., og at fortsætte med de nuværende annoncepriser.

Kassérens beretning og årsregnskabet blev herefter godkendt af forsamlingen.

#### **5. Fremtidigt arbejde og budget samt fastsættelse af kontingent**

Dirigenten spurgte om der var konkrete planer ifm. næste års budget. AG spurgte til om der var gode idéer og nævnte selv kommunens tilbud om at betale for indhegning hvis en gruppe skulle være interesseret i at have dyr gående til græsning og eget brug, og nævnte et opslag om emnet på dueslaget. Der blev desuden spurgt til mulighederne

for en petanquebane, som evt. kunne støttes af kulturmidler fra kommunen. Poul Fejer Christiansen ville undersøge denne mulighed nærmere.

Det blev vedtaget, at fastholde kontingentet på 125 kr./år.

## **6. Indkomne forslag**

Der var ingen indkomne forslag.

## **7. Valg af Kasserer**

Kasper Reck-Nielsen (Østrupvej 3) blev genvalgt som kasserer for 2 år uden modkandidater.

## **8. Valg af bestyrelsesmedlemmer**

Claus Wedel Nørgaard ønskede ikke genvalg som bestyrelsesmedlem. Christian Gervø (Hvedstrupvej 14) ønskede genvalg som bestyrelsesmedlem og Peter Hansen (Hvedstrupvej 24) stillede op til posten som bestyrelsesmedlem. Christian Gervø og Peter Hansen blev begge valgt som bestyrelsesmedlemmer for 2 år.

Lotte Vangsgaard (Brøndbakken 9) ønskede genvalg som suppleant og Nicki Nielsen (Østrupvej 5) stillede op til den anden post som suppleant. Lotte Vangsgaard og Nicki Nielsen blev begge valgt som suppleanter for 1 år.

## **8. Valg af kritisk revisor**

Ulla Sørensen og Lars Ole Pedersen blev begge genvalgt som revisorer.

## **9. Eventuelt**

- Henrik Lauridsen opfordrede alle til at komme med gode idéer til hvordan konflikter i byen (bl.a. omkring byjord) kan udredes. Et forslag var, at benytte borgermøde, men der var tvivl om hvorvidt dette ville være effektivt. Kirsten Andersen foreslog at droppe lejeafgiften.
- Debattonen blev generelt kritiseret.
- Charlotte Ryhl forklarede, at evt. domsafsigelse ikke ligger lige for, og at bestyrelsen ikke er imod at der vindes hæv. Lejeaftaler er til for at bestyrelsen kan opfylde vedtægtskrav om at administrere byjord. Hvis man lejer byjord kan der ikke vindes hæv. Charlotte mente desuden, at flertallet må råde og bestemme generelt ifm. gadejord, og man må have et fælles beslutningsorgan hertil. Roskilde kommune

anerkender desuden, at kommunen ikke er ejer, og at der må være et beslutningsorgan.

- Christian Sørensen spurgte om vederlagsfri lejeaftale kunne bruges. Charlotte Ryhl mente det kunne lade sig gøre. Henrik Lauridsen mente ikke prisen er et problem.
- Kirsten Andersen påpegede, at en løsning mht. byjord er nødvendig så sagen kan bringes til afslutning i fred og fordragelighed. AG erklærede sig enig og opfordrede til at holde proportionerne i dialogen.
- Lilian Sørensen spurgte om man kunne sælge arealerne.
- Lars Kim Thomsen fortalte, at han havde været forvirret omkring hvad byjord er, men efter at have undersøgt sagen, mente han ikke man bare kan tage byjord, men at det skal foregå retfærdigt.
- Jens Hansen spurgte hvem der har valgt, at LBR skal administrere byjord. Charlotte Ryhl forklarede, at det var blevet overdraget LBR fra AMBA, som tidligere havde fået overdraget ansvaret fra borgerforeningen, og at beslutningskompetence kun kræver flertal af de ejere der giver udtryk for en holdning til byjord.
- Claus Wedel Nørgaard forklarede, at LBRs vedtægter sikrer ikke-medlemmer da sager vedr. byjord behandles på borgermøder hvor også ikke-medlemmer har stemmeret.
- Charlotte Ryhl forklarede, at bestyrelsen skal administrere byjorden, og derfor ikke må give den væk.
- Henrik Lauridsen påpegede, at salg er kompliceret rent teknisk, at en stiltiende accept af hævde er en glidebane, og at et rimelighedsprincip kan være svært at opretholde; fx. mht. hvad prisen skal være og hvem der skal have pengene. Henrik anså lejeprisen for symbolsk.
- Kim Greiff fortalte, at der aldrig har været problemer med betaling af leje.
- Charlotte Ryhl understregede, at formålet med arbejdet angående byjord i LBR er lige behandling af alle ejere, og at beslutninger vedr. lejeaftaler kræver borgermøde.
- Christian Sørensen forklarede, at idéen med udlejning stammer fra 1950'erne, da borgerforeningen stod for administrationen.
- AG foreslog, at man kunne se på mulighederne for frasalg. Finn Alm mente ikke det var nødvendigt.
- AG efterspurgte en konklusion og foreslog, at byjord er noget der fortsat vil blive anset som hørende under LBRs administration, samt at mindre arealer vil blive behandlet på borgermøder. Forsamlingen tilkendegav, at det var den generelle holdning.
- AG roste den gode debattonen. Henrik Lauridsen forklarede, at bestyrelsen altid søger at holde en god tone, også på facebook.

- Forsamlingen opfordrede til mere diskussion ansigt til ansigt fremfor på facebook. Christian Gervø erklærede sig enig heri.
- AG roste sammenholdet og samarbejdet i byen og Henrik Lauridsen opfordrede til, at flere deltager ved bestyrelsesmøder i LBR, som en slags observatører.
- Dirigenten spurgte om der var andre emner til eventuelt. Lotte Kofoed spurgte om der var interesse for en fælles indsamling af affald i lokalområdet, hvilket blev bekræftet, og foreslog et arrangement en af de kommende søndage.
- Der blev fra forsamlingen opfordret til stående klapsalve som afslutning på mødet, og forsamlingen rejste sig derfor og klappede.

Dirigenten konstaterede herefter, at der ikke var flere indlæg og afsluttede derfor generalforsamlingen 2018.